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	摘要(中)	個案公司自2000年前透過客戶產品無鉛綠色要求，將TFT-LCD產品有鉛材料配合客戶要求更換為無鉛材料，之後進行到無鹵綠色要求，此階段協同個案公司新機種專案人員及設計擔當，進行產品無鹵產品設計，開始規範無鹵相關作業，為確保客戶所使用材料為無鹵設計，開始提供給客戶Green BOM 資料。2004年為符合SONY危害限用物質規範要求，取得SONY Green Partner of Certificate，並依SONY危害限用物質規範要求(SS-00259)，進行個案公司危害限用物質作業系統導入。自2006年起，個案公司於品質總處成立綠色專職單位，綠色產品企劃部，開始列專職角色整合客戶之危害限用物質規範，確保個案公司對於客戶危害限用物質要求，相關生產活動作業及供應商可以符合。因客戶對於危害限用物質要求逐漸成為TFT-LCD產品必要之品質要求，2008年個案公司聘請第三公證單位危害限用物質專家，導入QC 080000系統，落實危害限用物質於品質系統。


本研究透過各客戶間危害限用物質規範研究，進行不同層面分析，建議出未來趨勢，供個案公司面板廠及其上游供應商參考，提前運作相關材料技術研究開發，來達到品牌廠及市場端危害限用物質最新要求，以利面板產品銷售符合客戶及法規規定。透過個案公司面板客戶之危害限用物質規範，進行不同層面研讀分析，提供客戶危害限用物質規範未來作業建議，建立於個案公司面板自己危害限用物質規範，引導個案公司面板本身及其上游供應商提供因應新的限制及其替代材料或新對應材料技術研究展開，有充份時間對應。



	摘要(英)	Case Company require through customer products unleaded green one, have lead material cooperate customer is it change for the unleaded material to require TFT-LCD products 2000 years ago, is it is it have bittern green one require, designed and took on in coordination with new personnel, special project of aircraft type, Company of case, this stages to get to go on later, do not have steamed product design to carry on the products, begin the norm and have no relevant homework of bittern, in order to guarantee the material that the customer uses is designed in order to have no bittern, begin to offer to the customer Green BOM materials.


Will endanger and limit the use of the material to standardize the demand in order to accord with SONY in 2004, make SONY Green Partner of Certificate, and endanger and limit the use of the material norm requiring (SS-00259) in accordance with SONY ,Endanger and limit the use of the material operating system and channel into the case company.


Since 2006, the case company establishes the green full-time unit, the green products enterprise planning department in the total place of quality, begin to arrange the danger that the full-time role combines the customer and limit the use of the material norm, guarantee the case company limits the use of the material and requires to that the customer endangers, it can accord with to produce activity homework and supplier relevantly.


Because the customer limits the use of the material and demands to become essential quality of TFT-LCD products to require for endangering gradually, case company will engage the third notarization unit will endanger and limit the use of the material expert in 2008, channel into QC 080000 system, implement and endanger and limit the use of the material it in the quality system.


This research limits the use of the material norm to study through endangering among every customer, carry on different aspects analysis, is it produce to advise the trend in the future, for the panel factory of a company of the case and the upper reaches supplier to consult, the relevant materials technology of operation ahead of time is researched and developed, to reach the brand factory and end on the market to endanger and limit the use of the new demand the most of material, it accords with the customer and rules and regulations to sell with the sharp panel products.


Limit the use of the material norm in danger through company’’s panel customer of the case, carry on the different aspects and study carefully and analyse, offer the customer to endanger and limit the use of the future homework of the material norm and propose, set up and endanger and limit the use of the material norm in the case company panel oneself, guide the case company panel and the upper reaches supplier offer the restriction that should be new and substitute materials or the new corresponding material technical research to launch, fill a
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